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1. Op een schaal van 0 tot 10: Hoe graag wil je in de coalitie?  
7 Speelt bij de SGP niet zo, we proberen zoveel mogelijk te bereiken in onze 
dagelijkse politiek. Als we gevraagd worden schuiven we aan, hoeft niet, maar 
indien gevraagd staan we er.  
 
 
2. Wat zou jouw gedroomde coalitie zijn? (eventueel ook 2e voorkeur)  
 
Meest kansrijk? Het kennen van Forum geldt hierbij een beetje als disclaimer. De 
SGP gaat voor stabiliteit, een stabiel college is belangrijk, je beseft dat de 
verkiezingsuitslag betekent dat Forum daar onderdeel van uit moet maken. Dan is 
het dus: Forum, VVD, PVV, CDA. Wetend dat de PVV door een aantal mensen 
uitgesloten wordt, zou je de PVV in kunnen ruilen voor de combinatie CU/SGP of als 
twee afzonderlijke partijen. Dan ben je in onze optiek al behoorlijk uitgeput. Is een 
wankel evenwicht. Nogmaals: we kennen de stabiliteit van Forum nog niet, daar 
moeten we maar gewoon van uitgaan. Deze combinatie is misschien wankel maar 
het is ook mooi, want het creëert noodzaak om andere partijen mee te nemen. Nipte 
meerderheid heeft zijn charmes. 
 
 
3. Discussie aan de hand van 10 steekwoorden:  
(na ieder onderwerp met een cijfer van 0-10 aangeven hoe belangrijk het voor de 
partij is)  
 
1.  Wonen 
8. Belangrijk, maar sinds de jaren 80 niets mee gedaan, bij de gemeenten 
neergelegd, op zijn Flevolands. Om regie te voeren als provincie, daar zijn we in 
Flevoland niet van. Er is ook geen noodzaak voor meer regie, er is goed contact met 
de gemeenten. 
 
2.  Natuur  
Als je een 10 aan natuur geeft vind je het heel belangrijk. We willen geen extra 
natuur, maar wel investeren in bestaande natuur, daarom geven we een 7.  
Meer biodiversiteit binnen de bestaande natuur, meer beleefbaarheid en 
bereikbaarheid, de natuur die er is, is met bepaalde bedoeling aangelegd. De reflex 
dat je alles moet verbinden herkennen we niet. Misschien moet je de inzetten op 



verhogen van kwaliteit, versterken wat je hebt. De reflex die wij bedoelen is 
bijvoorbeeld Horsterwold verbinden met Oosterwold: dat is niet de bedoeling: 
landbouw verschuiven naar natuur.  
Extra nieuwe natuur: daar moet het maar eens mee afgelopen mee zijn, er zijn 
voldoende hectaren. Meer beleefbaarheid, de aantrekkelijkheid vergroten.  
De SGP heeft daarin eerste stappen gezet; we hebben ingezet op een 0-meting van 
de bestaande gebieden. Langetermijnvisie: wat kun je binnen bestaande gebieden. 
 
3.  Luchthaven Lelystad  
Non item voor de provinciale politiek, erg belangrijk, we hebben er verder niets over 
te zeggen. Staan positief in het dossier: moet volgend jaar opengaan.  
Verdubbeling aantal vluchten?  
Nee: dat is geen optie. Alleen de overloop van Schiphol. Aantrekkende werking op 
bedrijven en werkgelegenheid is positief, provincie kan dit faciliteren. Maar geen 
groei van de luchthaven, zo is het niet bedoeld, geen problemen importeren vanuit 
Schiphol voor omwonenden. 
 
4.  Mobiliteit/infrastructuur 
10. belangrijke kerntaak provincie. Heel belangrijk en wenselijk; zie 
verkiezingsprogramma waarin we aantal wegen noemen, waaronder de N50.  
De N50 is een cruciale verbinding voor noordelijk Flevoland. Het gebied bij Kampen 
blijft nu tweebaans, ook de brug. Dit is een versmalling. De flessenhals moet 
opgelost worden. Dit is een item, want vraagt om Flevolands geld op een Overijssels 
deel, maar het is ook voor ons van belang. Voor de bereikbaarheid van Urk naar 
ziekenhuis Zwolle ook van belang, alsook voor het westelijk deel van de 
Noordoostpolder. Natuurlijk blijft het de voorkeur een eigen ziekenhuis te hebben. 
Er staat nu dagelijks file ivm woon-werkverkeer. De Noordoostpolder en Urk zijn erg 
gericht op de regio Zwolle. Andere verbindingen: Domineesweg, Nijkerkerbrug, 
Roggebot. 
 
5.  Werkgelegenheid  
9. Hier werd steeds gezegd; wij maken geen banen. Maar wij vinden het wel heel 
belangrijk. We vinden maakindustrie heel belangrijk voor banen. Denk ook aan 
Inditex,  de haven en luchthaven Lelystad. 
 
6.  Onderwijs  
Ook belangrijk, maar we gaan er niet over. Ooit Windesheim naar Almere gebracht. 
Bestaat er een voorstelling van typisch Flevolands dat ook onderwijs vraagt?  
Ja: Flevoland is de landbouwprovincie. Daar hebben we ook onderwijs voor. 
Dependances. Maar lastig hier een universiteit te krijgen, misschien ook niet nodig: 



je leeft niet op een eiland. Het is wel wenselijk mensen hier te houden als ze hier 
gestudeerd hebben. De woningbouw moet hierop afgestemd zijn, we kunnen dit 
faciliteren. Maar het is geen speerpunt van de SGP om voor meer onderwijs te 
zorgen. We kunnen wel bedrijvigheid stimuleren. In het grote geheel is onderwijs 
belangrijk. 
 
7.  Energie/duurzaamheid 
Lastig voor de SGP: wij zijn rentmeesters. Dus wij vinden het belangrijk. Maar 
anderzijds zijn wij er nog niet van overtuigd dat wij klimaat kunnen veranderen door 
aan knoppen te draaien. Er zijn nu genoeg windmolens, we voldoen aan de 
landelijke doelstelling. Zonnepanelen op boerendaken prima, coöperaties prima, 
maar niet op landbouwgrond. Component voedsel belangrijker dan energie. Het was 
wat veel de afgelopen jaren met duurzaamheid, realisme is belangrijk. We zien dat 
er zaken moeten veranderen, maar ook innovaties kunnen hierin een rol spelen. Het 
moeten achter het aantal hectares mag eraf. We hebben meermalen gevraagd om 
harde cijfers: hoeveel doen wij aan duurzame energie in relatie tot wat wij moeten 
doen: die cijfers krijg je niet boven tafel. Waar wordt mee gerekend? Het blijft 
onduidelijk. 
 
8.  Landbouw & visserij 
10. We moeten alles doen om deze te faciliteren, deze zitten vaak in de hoek waar 
de klappen vallen, van de IJsselmeer visserij is bijna niets meer over. We bekijken 
de nieuwe plannen IJsselmeer visie met angst en beven, hier moet je vanaf blijven 
vinden wij. Ook landschappelijk gezien van grote waarde. De polder is daarvoor 
aangelegd, het IJsselmeer daarvoor vrijgelaten. 
 
9.  Criminaliteit/ondermijning 
Weet dat commissaris daar erg mee bezig is en dat het speelt. Ontzettend 
belangrijk. Kan dit alleen maar steunen. 
 
10. Toerisme/recreatie  
Wisselend: ook vaak omdat de zondag ermee gemoeid is. Initiatieven die alleen 
gericht zijn op de zondag zullen wij niet steunen. Floriade niet gesteund, willen niet 
dat daar extra geld naartoe gaat. Anderzijds wil de SGP erg graag dat het verhaal 
van de pioniers van de Noordoostpolder geborgd wordt op Schokland (als meest 
geschikte locatie). We moeten we haast maken als we de verhalen van de tweede 
generatie nog willen optekenen. Hier mag je niet nonchalant mee omgaan. 
Schokland vinden we allemaal mooi, maar het wordt nog niet als ‘ons Schokland’ 
gezien. Kans om dat verhaal ‘ons verhaal’ te maken. 
 



 
4. Is er nog een onderwerp dat niet besproken is, maar voor jullie partij 
belangrijk is? 
 
Nationaal park Nieuwland, daar zijn we enthousiast over. 
Meer beleefbaarheid en recreatie in de Oostvaardersplassen: prima. Maar nu 
schieten we door. Van ons uit een disclaimer dat we niet zijn van het hele 
uitgebreide verhaal van nationaal park Nieuwland zoals het er nu ligt.  
Extra geld voor meer recreatie, prima, maar wel realistisch blijven. 
Integrale visie op het IJsselmeer gebied van groot belang, niet volleggen met 
zonnepanelen bijvoorbeeld. 
Openbaar vervoer: heel belangrijk en van de provincie. 
Betaalbaar frequente ontsluiting van de kleine kernen in de Noordoostpolder. 
 
 
5. Wat is voor jou niet-onderhandelbaar?  
Floriade: geen extra geld. 
Geen extra landschapskunstwerk. 
Zon op land: zonne-energie is heel belangrijk, maar daar dient nog een goed 
gesprek over gevoerd te worden.  
 
 
6. Zijn er partijen die je op voorhand uitsluit van samenwerking?  
Nee, maar we staan wel ver van D66 af vanwege het gedachtegoed. Maar we 
kunnen wel samenwerken. 
 


